
"The Sacred Garden of Lumbini – perceptions of Buddha’s birthplace"

"The Sacred Garden of Lumbini – perceptions of Buddha’s birthplace" was collaborated by UNESCO
and Oriental Cultural Heritage Sites Protection Alliance. The launching event was held in Patan
Museum in Kathmandu Nepal on 31th Oct evening, 2013.

The new book "The Sacred Garden of Lumbini – perceptions of Buddha’s birthplace" is expounded from
8 parts: Lumbini in early Buddhist literature, Lumbini in historical texts, re- discovering Lumbini- archaeology and
site interpretation, the Kenzo Tange Master Plan, Lumbini as a World Heritage Property, the environment of
Lumbini, balancing competing requirements of faith and preservation, peace and tranquillity- what visitors expect
from the Scared Garden. We are pleased to invite UNESCO Kathmandu Representative, Mr. Axel Plathe
to write the Foreword. This book catches all people’s eyes not only in Nepal but also all over the world.

Oriental Cultural Heritage Sites Protection Alliance is a non-government organization (NGO), with an
unprofitable intention, aiming at advancing the conservation as well as promotion of relevant oriental
cultural heritage sites. Since 2008, Alliance works with UNESCO, Department of Archaeology Nepal
(DoA), Lumbini Development Trust (LDT) and the other related institutions in several projects for the
world heritage Lumbini Sacred Garden, the birthplace of Buddha. Till now, Alliance achieves some
results of publications, such as the "Lumbini - Birthplace of Buddha" publication worked with UNESCO,
"The Sacred Garden of Lumbini – perceptions of Buddha’s birthplace" worked with UNESCO
Kathmandu Office, and the Report of "Environmental Impact Assessment around Lumbini".

Alliance will continue our best for the protection and research work for the related oriental cultural
heritage sites. We are looking forward to receiving your kind comments and suggestions.

Note:

 The photobook (ISBN 978-92-3-100003) can be ordered online at http://publishing.unesco.org/

 The Sacred Garden study (ISBN 978-92-3-001208-3 is freely available in Open Access at
http://unesdoc.unesco.org/images/0022/002239/223986E.pdf

 The environmental impact assessment (document number KAT/CLT/2012/010) is available at
http://unesdoc.unesco.org/images/0021/002196/219616e.pdf

http://publishing.unesco.org/
http://unesdoc.unesco.org/images/0021/002196/219616e.pdf


《蓝毗尼圣园研究—对佛陀诞生地的感知》出版发行

由联合国教科文组织(UNESCO)和东方文化遗址保护联盟(Oriental Cultural Heritage Sites Protection

Alliance / Alliance de Protection du Patrimoine Culturel Asiatique，简称 OCHSPA / APPCA)合作出版的《蓝

毗尼圣园研究—对佛陀诞生地的感知》一书于 2013年 10月 31日在尼泊尔加德满都帕坦博物馆举办出版首发

仪式 。

《蓝毗尼圣园研究—对佛陀诞生地的感知》从 8个部份阐述了对佛陀诞生地蓝毗尼的认知：蓝毗尼早期

的佛教文化；蓝毗尼的历史；被重新发现的蓝毗尼；丹下健三为蓝毗尼做的总体规划；蓝毗尼成为世界遗产；

蓝毗尼的环境；可持续发展的保护观念；游客眼中象征和平和安宁的蓝毗尼圣园。此书荣幸邀请到联合国教科

文组织驻你尼泊尔代表 Axel Plathe先生撰写“序言”。此书在尼泊尔国内和国际上受到广泛关注。

东方文化遗址保护联盟是以非营利为目的而筹设的非政府民间组织（NGO），推动相关东方文化遗址的

保护与推展工作。自 2008年起就与联合国教科文组织（UNESCO）、尼泊尔国家考古局(DoA, Department of

Archaeology)和佛陀诞生地的专职保护机构-蓝毗尼发展基金会(LDT, Lumbini Development Trust)等机构持

续合作，推动佛陀诞生地蓝毗尼世界遗产的相关保护和研究合作项目。目前关于蓝毗尼项目的相关出版成果有：

与联合国教科文组织合作出版的《蓝毗尼—佛陀诞生地》摄影集和《蓝毗尼圣园研究—对佛陀诞生地的感知》，

以及《蓝毗尼环境影响评估研究》报告。联盟今后将持续致力于东方文化遗产的保护和研究工作，我们期待您

随时提供任何指教和建议。

说明：

《蓝毗尼—佛陀诞生地》摄影集(ISBN 978-92-3-100003)可在 http://publishing.unesco.org/订购
《蓝毗尼圣园研究》(ISBN 978-92-3-001208-3)可在 http://unesdoc.unesco.org/images/0022/002239/223986E.pdf免费下载
《蓝毗尼环境影响研究》可在 http://unesdoc.unesco.org/images/0021/002196/219616e.pdf免费下载


